

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

المؤسسات الفلسطينية مستمرة في رعاية الأسرى وعائلات الشهداء

المجلس الوطني الفلسطيني-القرار الإسرائيلي بشأن مخصصات الأسرى إرهاب سياسي ومالي ضد شعبنا وقيادته

عمان- 2019-2-17

أدان المجلس الوطني الفلسطيني قرار مجلس الوزراء الإسرائيلي المصغر، مساء اليوم، البدء الفعلي باقتطاع وسرقة قيمة مخصصات الأسرى وعائلاتهم ومخصصات عائلات الشهداء والجرحى الفلسطينيين من عائدات الضرائب التي تجمعها إسرائيل لصالح دولة فلسطين.

واعتبر المجلس الوطني الفلسطيني في بيان صدر عنه اليوم، أن ذلك القرار يأتي ضمن سلسلة الإجراءات التي تهدف للمساس بقدسية نضال الأسرى والشهداء والجرحى، والضغط على القيادة الفلسطينية لوقف دفع تلك المخصصات لهم، وهو إرهاب سياسي ومالي تمارسه حكومة الاحتلال للقبول بما يسمى " صفقة القرن".

وشدد المجلس الوطني الفلسطيني على أن حرب العقوبات المالية على شعبنا وقيادته التي تشترك فيها الإدارة الأمريكية مع حكومة الاحتلال الإسرائيلي تهدف للمساومة على الحقوق الثابتة في العودة والاستقلال وإقامة الدولة ذات السيادة وعاصمتها مدينة القدس.

وأكد المجلس الوطني الفلسطيني أن هذا القرار العدواني سيواجه من قبل شعبنا ومؤسساته الوطنية بكل قوة، مشدداً على أن الأسرى الفلسطينيين هم أسرى حرب ناضلوا من أجل الخلاص من الاحتلال والعيش بكرامة في وطنهم، مؤكداً على استمرار المؤسسات الفلسطينية بتقديم الرعاية الكاملة للأسرى وعائلات الشهداء والجرحى.

وأكد المجلس الوطني الفلسطيني أن إسرائيل بقرارها، تضيف خرقاً جسيماً للاتفاقيات الموقعة، التي تلزم دولة الاحتلال بجباية الأموال الفلسطينية، مقابل ما نسبته 3% من عائدات الضرائب التي تمثل أكثر من 50% من واردات الخزينة الفلسطينية، التي تسد نحو 70% من المصاريف الجارية لدولة فلسطين ورواتب موظفيها، الأمر الذي يعتبر سرقة وابتزازاً وسطوا على أموال الشعب الفلسطيني وان الجانب الفلسطيني سيكون في حل من التزاماته ولن يقبل الاستمرار بتنفيذ الاتفاقيات مع الاحتلال من طرف واحد.

وطالب المجلس الوطني الفلسطيني من دول العالم والمؤسسات الحقوقية ذات الصلة بتحمل مسؤولياتها تجاه الأسرى الفلسطينيين، والرد على هذا القرار الإسرائيلي العقابي، وحماية الأمن والاستقرار في المنطقة قبل فوات الأوان ووضع حد لصلف الاحتلال وخروجه وتمرده على مبادئ القانون الدولي.

كما طالب المجلس الوطني الفلسطيني الاتحاد البرلماني الدولي وكافة الاتحادات البرلمانية بإدانة هذا القرار الذي يأتي ترجمة لقانون عنصري أقره الكنيست الإسرائيلي في تموز الماضي، وبذلك فإن برلمان الاحتلال هو شريك كامل في كافة الجرائم المرتكبة ضد شعبنا وحقوقه.

ويذكر المجلس الوطني الفلسطيني مجدداً أن المادتين (98/81) من اتفاقية جنيف تلزمان القوة الحاضرة (إسرائيل) التي تعتقل أشخاصاً محميين، إعالتهم، وتوفير الرعاية الطبية، وعليها أيضاً أن تعيل الأشخاص الذين يعيلهم المعتقلون، وتوفير مخصصات للمعتقلين الذين يجوز لهم تلقي إعانات من دولتهم، وتوفير جميع التسهيلات للمعتقل لإرسال إعانات إلى عائلته.

تجدر الإشارة ان ما يسمى المجلس الوزاري الأمني الإسرائيلي المصغر اتخذ قرارا مساء اليوم باقتطاع 502697000 مليون شيكل إسرائيلي من أموال الضرائب الفلسطينية التي تجمعها حكومة الاحتلال لصالح حكومة فلسطين.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

**Statement by the Palestinian National Council on the
The Israeli decision on the allocation of prisoners is**

Political and financial terrorism against our people and its leadership

, 17th of Feb. 2019

The Palestinian National Council (**PNC**) condemned the decision of the Israeli mini cabinet today, which activates the deduction and theft of the allocated allowances amounts for the prisoners, their families, and the allowances of the families of the martyrs and wounded Palestinians. These amounts are tax revenues collected by Israel on behalf of the State of Palestine.

In a statement issued today(17th of Feb. 2019) **PNC** said that the decision comes as part of series of measures aimed at undermining the sanctity of the struggle of the prisoners and the wounded, and a pressure on the Palestinian leadership to stop paying the allocations to them. This is a political and financial terrorism practiced by the occupation government to force the Palestinians to accept what is so-called "Transaction of the Century."

PNC stressed that the war of financial sanctions against our people and its leadership, which are shared by the American administration and the Israeli occupation government, is targeting compromising of the inalienable rights of return and independence, and the establishing of a sovereign state with Jerusalem as its capital.

PNC stressed that our people and national institutions will confront this aggressive decision with full capacity, and stressed too that the Palestinian prisoners, are prisoners of war, who struggle for the liberation from occupation and live in dignity in their homeland. **PNC** asserted on the continued Palestinian institutions to provide full care for prisoners and families of martyrs and wounded.

PNC confirmed that Israel's decision is a serious breach to the signed agreements, which oblige the occupying state to collect the Palestinian revenues against 3% collection fees of the tax revenues. The tax revenues collected is representing more than 50% of the Palestinian treasury's income, which comprises about 70% of the current expenditure of the State of Palestine to cover the salaries of its employees. This Israeli act is considered a theft, extortion and burglary on the funds of the Palestinian people. As such, the Palestinian counterpart will be non-binding of its obligations and will not accept to continue to honor laterally implementation of the agreements with the Israeli occupation.

PNC called upon the countries worldwide and the relevant human rights organizations to shoulder their responsibilities towards the Palestinian prisoners, and confront this punitive Israeli decision, to protect security and stability in the region before it is too late, and to put an end to the occupation's arrogance and its violation of the principles of international law. **PNC** called also on the Inter-Parliamentary Union and all parliamentary associations to condemn this decision, which is an interpretation of an apartheid law passed by the Israeli Knesset last July 2018. Therefore, The Israeli parliament is a full partner in all crimes committed against our people and their rights.

PNC further states that articles 81 and 98 of the Geneva Convention require the occupying power (Israel) - which detains protected persons - to support them, provide them with medical care, support the persons to whom the detainees are dependent, and to provide allowances to detainees who may receive subsidies from their state, and provide all facilities to the detainee to send subsidies to his/her family.

PNC points out that while Israel has been occupying our people, especially the martyrs, the prisoners and the wounded, and their families, it provides material and political care to the murderers, Israeli soldiers and terrorist settlers, provides funds to Israeli prisoners and their families, and provides monthly allowances and compensation to Israeli citizens killed or injured in hostile acts Against our people.

We would like to direct your attention that the so-called Israeli Security Cabinet adopted a decision this evening to deduct more than 502 million Israeli shekels from the Palestinian tax revenues collected by the occupation government on behalf of the Palestinian government.